
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 40 (L 151), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 2. maj 2006 
 

Spørgsmål 40: 
"Hvad er ministerens forventninger til effekten af, at kvinder, der ikke selv er 

i behandling med kunstig befrugtning, fremover skal kunne donere æg, og 

hvilke erfaringer om effekten heraf har man fra andre lande, der har indført 

tilsvarende regel.” 

 

Svar: 
Jeg kan i sagens natur ikke vurdere, hvor mange kvinder, der vil donere æg 

efter ikrafttrædelsen af nye regler.  

 

I forslaget til ændringen af loven er der ved angivelsen af de økonomiske 

konsekvenser anvendt et skøn, der er baseret på, at antallet af kvinder der 

vil donere æg, vil stige til det dobbelte. Men jeg skal understrege, at der er 

tale om et skøn. 

 

Så vidt jeg ved, er der muligvis kun ét andet land, der har samme retstil-

stand som Danmark, nemlig Israel, men jeg er ikke bekendt med de nær-

mere forhold, herunder om der er sket ændringer i dette i de senere år.  

 

Jeg har ikke kendskab til andre lande, der har haft en retsstilling som den 

danske, og det er følgelig heller ikke muligt at få oplysninger om effekter af 

ændringer.  
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